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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 24. 04. 2023 
 

Prítomní:  
Členovia komisie:      PhDr. Marta Vajdová MBA, Peter Tomič, Tomáš Horváth,  

                                   Zsolt Takáč, Mgr. Ján Kolek, Mgr. Miroslav Štibráni,   

Ospravedlnení:          Bohuslav Laššu 

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                      Mgr. Peter Kolek - primátor                            

                                   Mgr. Lívia Gešková - vedúca oddelenia spoločenských služieb 

                                   Andrea Čölleová  - riaditeľka MsKS 

                                   Mgr. Daniela Amrichová – vedúca oddelenia komunálnych služieb 

a životného prostredia 

                                   Mgr. Arnold Popluhár – riaditeľ Technických služieb Galanta  

                                   Eva Vašáková – vedúca referátu investícií a výstavby 

 

Zapisovateľka komisie: Mgr. Veronika Čandal 

 

Predsedníčka komisie PhDr. Marta Vajdová MBA všetkých privítala na zasadnutí KKaMV 

a predstavila program zasadnutia.  

 

Program: 

1) Kontrola plnenia úloh 

2) Priebežná informácia o príprave XXXVII. ročníka Galantských trhov 2023 

3) Adopcia stromov a pamätné lavičky 

4) Informácia o príprave osláv 1. mája 

5) Informácia o príprave celomestských osláv Medzinárodného dňa detí 

6) Analýza čerpania rozpočtu mesta – oblasť kultúry za rok 2022 

7) Rôzne 

 

Na základe jednomyseľného hlasovania sa pokračovalo v rokovaní v tomto znení. 

 

1) Kontrola plnenia úloh 

Pani Gešková – z posledného zasadnutie komisie vyplynula jedna úloha, t.j. zazmluvniť kultúrne 

podujatia počas Galantských trhov. 

Pani Čolleová – informovala, že hlavné slovenské programy sú všetky zazmluvnené, maďarské 

zmluvy tiež postupne prichádzajú, takže táto úloha je v podstate splnená.  

 

 Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala materiál 

„Kontrola plnenia úloh“, materiál berie na vedomie bez pripomienky. 

 

2) Priebežná informácia o príprave XXXVII. ročníka Galantských trhov 2023 

Pani Amrichová – odprezentovala materiál, ktorý bol zaslaný členom komisie, t.j.  kultúrny 

program a návrh spoplatnenia. Ostatné veci sa ešte dodatočne dopracovávali, takže na komisiu 

neboli dodané, ale budú predmetom rokovania mestského zastupiteľstva. Kultúrne programy – 

štruktúra bola aj schvaľovaná na komisiách. Opätovne platí, že kultúrne programy, ktoré majú 

položku DPH sa budú zazmluvňovať cez spoločnosť Galandia a ostatné programy budú 

zazmluvnené cez Mestské kultúrne stredisko. Pripravený je návrh spoplatnenia, na riaditeľstve 

trhov sa dohodlo, že v predpredaji bude cena lístka pre občana Galanty 5 €, pre ostatných 10 € a 

v priamom predaji pre ostatných bude cena lístka 15 €. Prepracovával sa materiál ohľadom 

poplatkov za prenájom predajných miest. K hlavným zmenám prišlo ohľadom ceny občerstvenia:  

-  hlavná lokalita Pivný festival - cena začína na 900 €,  
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- na nádvorí je cena 1500€, ale občerstvovacie stánky na nádvorí sa budú prideľovať 

prostredníctvom dražby.  

Ďalšiu zmenou je, že k zábavným atrakciám sa doplnili adrenalínové atrakcie. Pri veľkých 

nadrozmerných zábavných atrakciách je cena 1350 € na 3 dni.  

Pán Kolek J. – ráta sa aj s partnerskými mestami na gastroakcii? 

Pani Gešková – všetky partnerské mesta boli oslovené, ale zatiaľ účasť potvrdili len z Ustrzyki 

Dolne (Poľsko). 

Pani Amrichová – má informáciu, že prídu variť aj z mesta Paks (Maďarsko). 

Pán Kolek J. – položka ďalšie náklady: elektrocentrála v parku a elektrocentrála amfiteáter. Je to 

potrebné?  

Pani Čölleová – je to potrebné nakoľko na amfiteátri napr. bude celé 3 dni kameraman, veľkoplošná 

obrazovka, tam to elektrika potom už nestíha.  

Pán Kolek J. – sú tam elektronické rozvody, ktoré sa v minulosti používali na zabezpečenie 

stánkového predaja. Tam je potrebné len dodať elektromer a to by mohlo byť spojazdnené. 

Rozhodne by to bolo lacnejšie.  

Pani Čölleová – preverí to, nemá o tom vedomosť.  

Pán Kolek J. – položka : spotreba elektrickej energie v parku na 3 dni, ale na amfiteátri už nie je 

vyčíslené. Prečo?  

Pani Čölleová – položka spotreba sa týka len stánkov.  

Pán Takáč – lavičky sú vo veľmi zlom stave. Netreba spraviť nejakú brigádu a dať lavičky aspoň do 

takého stavu, aby prežili leto?  

Pani Čölleová – lavičky sa budú v máji opravovať, z rozpočtu mesta je na opravu lavičiek 

vyčlenených 5 000 €.  

Pán Kolek J. – ako sa dá ustriehnuť, aby len občania Galanty mali zakúpené zvýhodnené lístky? 

Pani Amrichová – na 1 občiansky preukaz sa budú dať kúpiť max. 2 lístky. 

 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala materiál 

„Priebežná informácia o príprave XXXVII. ročníka Galantských trhov 2023“, materiál berie 

na vedomie bez pripomienky. 

 

3) Adopcia stromov a pamätné lavičky 

Pani Vajdová – cieľom je dospieť k postupu pri prerozdeľovaní lavičiek, nastaviť si normy, akými 

sa budú adoptovať stromy a aj udeľovať pamätné lavičky, určiť si kritériá.  Túto tému by si mohla 

zobrať pod gesciu KKaMV.  

Pán Horváth – osádzanie lavičiek osobností, udalostí už je v meste zabehnuté, len to nie je 

zabehnuté cez mesto.  Doteraz to robilo OZ Templars, radi by túto úlohu odovzdali mestu. Je toho 

názoru, že čo sa týka mien a udalosti, ktorým je lavička venovaná, mala by o tom rozhodovať 

KKaMV. Podstata je v tom, aby nemuselo mesto kupovať lavičky, ale lavičky by si zakupovali 

ľudia. Napr. mesto Galanta by zakúpilo dopredu lavičky, nakoľko 5 týždňov sa čaká na lavičky 

kým dôjdu, a potom, ak niekto bude chcieť niekomu venovať lavičku  a KKaMV to schváli, tak by 

sa spísala zmluva a tou by sa lavička odovzdala do správy Technických služieb, lebo aj ostatné 

majú v správe. Lavičky by sa mali osádzať aj  nemocničnom parku a uvažovalo sa, že aj pred MsKS 

by mohlo mať každé partnerské mesto svoju lavičku. V budúcnosti by sa lavičky mohli opatriť QR 

kódmi, prostredníctvom ktorých by si mohli ľudia načítať údaje o danom človeku, alebo udalosti. 

Tento rok ma OZ TEPLARS požiadavku na osadenie už 5 lavičiek, ale treba si ujasniť aj nejaké 

kritéria, hoci veľmi extra mantinely by sa nemali dávať, vhodnejšie by bolo každú osobu hodnotiť 

samostatne.  

Pani Vajdová – každá osoba je osobnosť, ale naozaj by sa mali určiť mantinely a dávať tam len 

ľudí, ktorí mesto zviditeľnili alebo niečo pre neho spravili.  

Pán primátor – veľmi dobrá myšlienka len systematickosť nie je celkom v poriadku. Bijú sa dve 

veci : 1. kde umiestniť lavičku a 2. komu dať lavičku. KKaMV by nemala určovať kde, len komu. 

Umiestnenie by mala riešiť iná komisia. Rovnako ohľadom adopcii stromov si myslí, že tá téma 

patrí skôr do životného prostredia. Ale inak každú myšlienku schvaľuje a tiež je toho názoru, že 
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lavičky pred MsKS treba vymeniť nakoľko neplnia svoju funkciu. 

Pán Kolek J. – pokiaľ túto úlohu prevezme mesto, tak musia byť stanovené jasné pravidlá, ako aj        

na ocenenie mesta je tu VZN. V tom prípade by bolo vhodné vypracovať stanovy aké kritériá musí 

splniť, kto to môže navrhnúť, kto môže byť ocenený atď. a určiť, kto bude rozhodovať.  

Pán Horváth – od začiatku sa to riešilo v spolupráci s Technickými službami. Templári o tom nikdy 

nechceli rozhodovať sami, preto sa dávalo aj hlasovať ľuďom.  

Pani Vajdová – na druhej strane tie podmienky by nemali byť veľmi oklieštené, nakoľko lavičky sa 

budú kupovať.  Takže to je iné ako Cena mesta.  

Pán primátor – plánuje sa aj výmena lavičiek alebo len osádzanie nových lavičiek.  

Pani Amrichová – debatu si treba rozdeliť do 2 rovín. Lavičky, ktoré sa osádzali ako lavičky 

osobností  bol projekt OZ TEMPLARS, ktorí cez mimorozpočtové zdroje dostali peniaze a tým, že 

projekt bol lavičky osobností, lavičky boli vybavené tabuľkami, pričom každá bola venovaná 

nejakej osobnosti. Lavičky ktoré zakupovalo a bude zakupovať mesto z rozpočtu, sa kupujú na 

základe požiadaviek občanov a Technických služieb mesta Galanta.  Ak chceme tieto 2 veci skĺbiť, 

treba sa rozhodnúť, či každá lavička, ktorú položíme bude mať tabuľku osobnosti.  

Pani Vajdová – nakoľko udeľovanie lavičiek cez mesto bude komplikovanejšie ako cez OZ, bude 

potrebné predbežne vypracovať podmienky, za akých by bolo možné si osadiť lavičku.  

Pán Kolek J. – bolo by potrebné aj limitovať lavičky, lebo keď ich bude veľmi veľa, dôjde 

k devalvácii týchto hodnôt.  

Pán Takács – navrhuje maximálne 3 alebo menej lavičiek ročne. 

Pán Popluhár – celá myšlienka vznikla tak, že mesto kúpilo lavičky ale nebolo ich dosť, potom OZ 

TEMPLARS prišli s nápadom pomôcť s lavičkami. Najprv to neboli lavičky osobností ..projekt 

vznikol až neskôr. Mesto nemá dosť financií na lavičky, ale to že ich niekto zakúpi by ešte nemalo 

znamenať, že ju aj automaticky dostane.  

Pán primátor – navrhol spraviť komisiu, ktorá spracuje komplexný návrh kde, akým spôsobom, 

komu prideľovať lavičky a tento materiál sa predloží KKaMV na rokovanie . 

 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante žiada vedenie mesta    

o kreovanie komisie na prideľovanie lavičiek a pripravenie kompletného materiálu 

k lavičkám a stromom. 

 

4) Informácia o príprave osláv 1. mája 

Pani Čölleová – Informovala, že 29. marca sa uskutočnilo stretnutie v MsKS, ktorého sa zúčastnili 

CVČ, OZ Templars Slovakia, RC Bambuľkovo a Technické služby. Z tohto stretnutia vzišli úlohy, 

ktoré v podstate sú splnené, všetko je pripravené, program je zabezpečený.  

Pani Gešková – rozpočet je veľmi nízky, MsKS dostane od mesta 500 € na zorganizovanie                     

celomestských osláv. 

 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala materiál 

„Informácia o príprave osláv 1. mája“, materiál berie na vedomie bez pripomienky. 

 

5) Informácia o príprave celomestských osláv Medzinárodného dňa detí 

Pani Čölleová – na stretnutí 29. marca sa prerokovala aj organizácia celomestských osláv MDD, 

ktoré sa bude konať 2. júna. Ide zatiaľ o predbežný materiál, na podujatí sa ešte pracuje.  

Pán primátor – ráta sa aj s uzavretím Parkovej kvôli kolotočom?  

Pani Amrichová – áno, má byť zvolané pracovné stretnutie s hasičmi a s Mestskou políciou.  

Pani Gešková – informovala, že Mestské kultúrne stredisko dostane z rozpočtu mesta 4 000 € 

a CVČ 1 500 € na zorganizovanie celomestských osláv MDD. 

 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala materiál 

„Informácia o príprave celomestských osláv Medzinárodného dňa detí“, materiál berie na 

vedomie bez pripomienky. 
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6) Analýza čerpania rozpočtu mesta – oblasť kultúry za rok 2022 

Pani Gešková -  analýza bola predložená členom komisie na preštudovanie. Čerpanie prebiehalo 

podobne ako pominulé roky, nič sa neprečerpalo, na všetkých položkách je čerpanie max. 100% 

alebo menej.  

 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala materiál 

„Analýza čerpania rozpočtu mesta – oblasť kultúry za rok 2022“, materiál berie na vedomie 

bez pripomienky. 

 

7) Rôzne 

Pani Vašáková predložila materiál „Plán investičnej výstavby mesta Galanta na obdobie 2023 – 

2026“. Materiál bol vypracovaný dodatočne, tak sa už nestihol zaradiť do programu.  

Pani Vašáková – napriek tomu, že ide o výstavbu, týka sa to aj Komisie kultúry a medzimestských 

vzťahov a to v bode 5. Rekonštrukcia južného krídla Neogotického kaštieľa a hlavnej budovy  

kaštieľa a v bode 6. Rekonštrukcia Renesančného kaštieľa, ktoré mesto plánuje v tomto volebnom 

období riešiť. Vypísané sú rôzne výzvy, do ktorých sa mesto plánuje zapojiť. Pre Neogotický 

kaštieľ je už spracovaná projektová dokumentácia. V zmysle výzvy by mesto mohlo získať 100% 

preplatenie nákladov za rekonštrukciu. Na rekonštrukciu Neogotického kaštieľa sa pripravuje 

materiál.  

 

Pán primátor - informoval o služobnej ceste v  maďarskom partnerskom meste Tótkomlós, kde sa 

stretol s novým vedením mesta, ktoré je veľmi naklonené k budúcej spolupráci. Zároveň dodal, že 

keďže sa napĺňa uznesenie, podľa ktorého každú pozvánku na návštevu partnerského mesta treba 

dať na vedomie aj členom komisie, bol by rád, ak by sa členovia týchto návštev zúčastňovali.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                             PhDr. Marta Vajdová, MBA v. r.  

                           predsedníčka komisie 
V Galante dňa  02.05.2023  
Zapísala: Mgr. Veronika Čandal 


